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Torun Boucher (V), ordförande   

Sofia Modigh (KD), vice ordförande 

Bo Hansson (S) 

Gisela Norrman (S) 

Sven Britton (S) 

Christopher Ödmann (MP) 

Eivor Karlsson (MP) 

Dennis Wedin (M) 

Alexandra Östback (M) 

Anita Lundin (M)  

Ann-Katrin Åslund (L) 

 

                       Ersättare:

Catarina Carbell (S), tjänstgörande 

Magnus Grönlund (S) 

Halit Azizoglu (MP) 

Gunilla Almén (MP) 

Yvonne Riddervik (M), tjänstgörande  

Johan Frantz (M) 

Johan Hjelm (L) 

Alfred Askeljung (C) 

Britt Westerlind (KD) 

 

  Förhinder:

Ledamöterna Mirja Räihä (S) och Elisabeth Bäckström (M) 

samt ersättarna Kerstin Mannerqvist (S), Maria Elena Gonzales (V), 

Erik Vallström (Fi) och Thomas Linn (M). 

 

Tjänstgörande ersättare:  

För Mirja Räihä (S) tjänstgör ersättaren Catarina Carbell (S) och 

för Elisabeth Bäckström (M) tjänstgör ersättaren Yvonne Riddervik 

(M).  

 

Närvarande tjänstemän:  

örvaltningschefen Ann-Christine Hansson, avdelningscheferna F

Raili Karlsson, Lisbeth Hagman och Annelie Svensson, samt 

nämndsekreteraren Barbara Ahlmark.  

I mötet deltar under behandling av pkt. 6 strategen Hanna Markkula 

och utredaren från Stiftelsen ”Äldrecentrum” Jenny Österman.  

I sammanträdet  deltar också biträdande borgarrådssekreterare vid 

personal- och äldreroteln Lina Hultman.  

 

§ 1   Genomgång av närvaro 
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Ordföranden Torun Boucher (V) öppnar sammanträdet.  

Noteras närvarande ledamöter och ersättare.  

 

Ordföranden Torun Boucher (V) välkomnar tillbaka vice 

ordföranden Sofia Modigh (KD). Sofia Modigh hade ett uppdrag 

som ersättare för (KD) i riksdagen under perioden från och med den 

1 januari 2017 till och med den 30 april 2017. 

  

 

 

§ 2   Val av justerare 

 

Vice ordföranden Sofia Modigh (KD) utses att tillsammans med 

ordföranden Torun Boucher (V) justera dagens protokoll.  

 

 

 

§ 3   Anmälan om protokollsjustering 

 

Anmäls att äldrenämndens protokoll från den 23 maj 2017 har  

justerats den 2 juni 2017.  

 

Äldrenämndens beslut 

 

Anmälan läggs med godkännande till handlingarna. 

 

 

 

§ 4    Anmälan av övriga frågor samt fastställande av 
dagordning 

 

Inga frågor anmäls och dagordningen fastställs. 

 

 

 

 

§ 5    Inkomna skrivelser från nämndens ledamöter och 
ersättare 

 

Ledamoten Dennis Wedin m.fl. (M) anmäler en skrivelse om 

återkommunalisering av vissa populära vård- och omsorgsboenden.  

 

Vice ordföranden Sofia Modigh (KD), ledamoten Ann-Katrin 

Åslund (L) samt ersättaren Alfred Askeljung (C) ställer sig bakom 

(M) skrivelsen.  
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Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden överlämnar den gemensamma  

skrivelsen från (M), (KD), (L) med stöd av (C) 

om återkommunalisering av vissa vård- och 

omsorgsboenden (dnr 1.5-689/2017) till  

      förvaltningen för beredning. 

 

 

 

 

§ 6   Förvaltningschefens information 

 

Strategen Hanna Markkula presenterar ärendet § 13 ”Profil-, 

intressent- och korttidsboenden – behov, beställning, finansiering 

och drift” och svarar på nämndens frågor.  

 

Utredaren från Stiftelsen ”Äldrecentrum” Jenny Österman 

presenterar rapporten ”Bostäder anpassade för äldre” (dnr 3.2-

621/2017) som anmälts till dagens sammanträde (ärendet § 21) och 

besvarar frågor från nämnden.  

 

Ordföranden Torun Boucher (V) tackar för presentationerna. 

 

Avdelningschefen Raili Karlsson informerar om vidaregång för det 

fallet som beskrivs i den anmälda till äldrenämnden skrivelsen från 

en privat person ( se§ 26, dnr 4.2-630/2017). I skrivelsen framför en 

privat person synpunkter på avslag på de äldres ansökningar om 

vård- och omsorgsboende och hänvisar till en artikel i Dagens 

Nyheter från den 5 juni 2017 ”Fånge i sitt eget vardagsrum”.  

Raili Karlsson tillägger att enligt gällande riktlinjer för 

biståndsbedömning måste samtliga bedömningskriterier vara 

uppfyllda för att en äldre person skulle kunna få beviljad plats på 

vård- och omsorgsboende. Bland annat måste behov av 

hemtjänstens insatser sträcka sig över hela dygnets 24 timmar 

(dygnet runt). Enligt Norrmalms stadsdelsförvaltning hade den äldre 

personen i fråga ej uppfyllt omvårdnadsbehov under 24 

timmar/dygn. 
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§ 7 Remiss ”Allmänhetens insyn avseende kommunala 
angelägenheter som utförs av privata utförare jämte 
revidering av klausul om meddelarfrihet och 
meddelarskydd” 

Svar på remiss från kommunstyrelsen, KFKS dnr 104-2088/2016, 

för yttrande senast den 30 juni 2017 

Dnr 1.5-598/2017  

 

 Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

och överlämnar det till kommunstyrelsen som sitt svar på 

remissen ”Allmänhetens insyn avseende kommunala 

angelägenheter som utförs av privata utförare jämte 

revidering av klausul om meddelarfrihet och 

meddelarskydd”. 

 

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat  

2017-05-22.  

 

Den 1 januari 2017 trädde en ny lag i kraft - Lag (2016:749) om 

särskilt skydd mot repressalier för arbetstagare som slår larm om 

allvarliga missförhållanden i arbetsgivarens verksamhet.  

Ytterligare en ny lag träder i kraft den 1 juli 2017 - Lag (2017:151) 

om meddelarskydd i vissa enskilda verksamheter. 

Stadsledningskontoret har utifrån uppdrag från kommunfullmäktige 

och ny lagstiftning arbetat fram förslag till riktlinjer och klausul för 

allmänhetens insyn samt reviderad klausul om meddelarfrihet och 

meddelarskydd.  

 

Äldreförvaltningen är positiv till stadsledningskontoret förslag då 

det är viktigt att offentliga och privata utförare verkar utifrån 

samma förutsättningar och villkor. Klausulen om meddelarfrihet 

och meddelarskydd omfattar dock endast entreprenadavtal. Staden 

har därmed många privata utförare av vård- och omsorg, 

upphandlade enligt LOV (lag om valfrihetssystem 2008/962), som 

inte omfattas av denna klausul. Äldreförvaltningen skulle gärna se 

en komplettering i klausulen till att även omfatta dessa utförare. Det 

är viktigt ur ett likabehandlingsperspektiv. Vidare bör det även vara  
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ett proportionerligt krav mot bakgrund av den nya lagstiftningen. 

Utifrån detta resonemang anser äldreförvaltningen också att påföljd 

vid brist ska anpassas utifrån respektive upphandlingsform. 

 

Yrkanden 

Ordföranden Torun Boucher (V) med instämmande av övriga 

ledamöter och tjänstgörande ersättare samt med stöd av 

ersättaryttrande från Alfred Askeljung (C) yrkar bifall till 

förvaltningens förslag till beslut.  

 

Beslutsgång 

Ordföranden Torun Boucher (V) finner att nämnden beslöt utan 

omröstning enligt förvaltningens förslag till beslut. 
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§ 8 Remiss ”Kommunikationsprogram för Stockholms 
stad 2017-2022”  

Remiss från kommunstyrelsen, KFKS dnr 179-2103/2016, för 

yttrande senast den 30 juni 2017 

Dnr 1.5-526/2017  

 

 Äldrenämndens beslut 

 

  Äldrenämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande  

  och överlämnar det till kommunstyrelsen som sitt svar på  

  remissen ”Kommunikationsprogram för Stockholms stad  

            2017-2022”. 

 

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat  

2017-05-30.  

Kommunstyrelsen har till bl.a. äldrenämnden remitterat 

stadsledningskontorets (SLK) förslag till kommunikationsprogram 

för Stockholms stad 2017-2022 för yttrande senast den 30 juni 

2017. 

SLKs förslag till ett nytt kommunikationsprogram beskriver 

utgångspunkter, utmaningar, mål och strategier för stadens 

kommunikation för åren 2017-2022 som föreslås gälla för alla 

Stockholms stads nämnder och bolagsstyrelser.  

 

Äldreförvaltningen välkomnar det nya programmet och anser att en 

samordnad och planerad kommunikation bidrar till effektivitet, 

intern samhörighet och tydlighet. Gemensamma övergripande 

utgångspunkter, strategier och kommunikationsmål är en 

förutsättning för det. 

 

Yrkanden 

Ordföranden Torun Boucher (V) med instämmande av övriga 

ledamöter och tjänstgörande ersättare samt med stöd av 

ersättaryttrande från Alfred Askeljung (C) yrkar bifall till 

förvaltningens förslag till beslut.  

 

Beslutsgång 

Ordföranden Torun Boucher (V) finner att nämnden beslöt utan 

omröstning enligt förvaltningens förslag till beslut. 
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§ 9 Remiss av motion från Dennis Wedin (M) om mer 
innovation i byggandet av äldreboenden 

Remiss från kommunstyrelsen, KFKS dnr 106-494-2017, för 

yttrande senast den 2 september 2017 

Dnr 1.5-544/2017  

 

 Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

och överlämnar det till kommunstyrelsens som sitt svar på 

remiss av motion från Dennis Wedin (M) om mer 

innovation i byggandet av äldreboenden. 

 

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat  

2017-05-29.  

 

Kommunstyrelsen har till bl.a. äldrenämnden remitterat motion från 

Dennis Wedin (M) om mer innovation i byggandet av äldreboenden 

för yttrande senast den 2 september 2017. 

Dennis Wedin (M) föreslår i sin motion 

- att äldrenämnden ges i uppdrag att utreda möjligheterna till 

gemensamma byggnader för trygghetsboende och vård- och 

omsorgsboende 

- att äldrenämnden ges i uppdrag att ha dialog med privata 

aktörer om hur man kan initiera ett samarbete kring att 

uppföra ett generationsboende 

- att kommunfullmäktige hemställer till regeringen att göra en 

nationell översyn kring myndigheters byråkrati och 

detaljstyrning för hur äldreboenden ska se ut.  

 

Äldreförvaltningen besvarar motionen och framför bl.a. att 

samlokalisering mellan trygghetsboende och vård- och 

omsorgsboende kommer att vara vanligt när införandet av den nya 

boendeformen seniorboende med aktivitetscentra har införts i 

staden och att inga speciella insatser för detta behöver genomföras. 

Det finns konkreta exempel på samlokalisering av äldreboende och 

förskola, i landet och flera av stadens vård- och omsorgsboenden 

ligger i närheten av en förskola. Detta skapar möjligheter till 

generationsöverskridande aktiviteter mellan förskolebarnen och de 

äldre.  
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Yrkanden 

Ordföranden Torun Boucher (V), ledamoten Bo Hansson m.fl. (S) 

och ledamoten Christopher Ödmann m.fl. (MP) yrkar bifall till 

förvaltningens förslag till beslut. 

 

Vice ordföranden Sofia Modigh (KD), ledamoten Dennis Wedin 

m.fl. (M) och ledamoten Ann-Katrin Åslund (L) yrkar bifall till ett 

gemensamt förslag till beslut med instämmande av ersättaryttrande 

från Alfred Askeljung (C). 

 

Beslutsgång 

Ordföranden Torun Boucher (V) finner att det finns två förslag till 

beslut: förvaltningens förslag till beslut som stödjes av (V), (S) och 

(MP) och ett gemensamt förslag till beslut från (KD), (M) och (L) 

med instämmande av ersättaryttrande från (C). 

 

Ordföranden ställer förslagen till beslut mot varandra och finner att 

nämnden beslöt utan omröstning enligt förvaltningens förslag som 

stöddes av (V), (S) och (MP). 

  

Reservation från (KD), (M) och (L) med instämmande av 

ersättaryttrande från (C): 

Vice ordföranden Sofia Modigh (KD), ledamoten Dennis Wedin 

m.fl. (M) och ledamoten Ann-Katrin Åslund (L) med instämmande 

av ersättaryttrande från Alfred Askeljung (C) reserverar sig mot 

nämndens beslut till förmån för sitt gemensamma förslag till beslut 

enligt följande: 

 

”Vi föreslår att äldrenämnden beslutar 

- att tillstyrka motionen. 

- att därutöver anföra följande: 

 

Det är angeläget med mer innovation när det kommer till att bygga 

vård- och omsorgsboenden i Stockholm stad. Det kan handla om att 

uppmuntra trygghetsboende och vård- och omsorgsboende i samma 

lokal, för att skapa en naturlig vårdkedja. Det kan också handla om 

generationsboenden, där en förskoleverksamhet bedrivs vid ett 

vård- och omsorgsboende, med en gemensam yta för frivilliga 

aktiviteter. Något som beprövats framgångsrikt utomlands. 

En nationell enkät från Boverket visar att privata aktörer förra året 

stod för 26 procent av de planerade nybyggnationerna, trots att 

enbart runt 20 procent av omsorgen sker i privat regi. I år förväntas 

privata utförare stå för hela 35 procent av alla tillkommande 

äldreboendeplatser. Detta visar på den kraft som finns tillgänglig 
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om man på ett bättre sätt än idag uppmuntrar innovation och 

byggande.  

 

Ett allvarligt hinder för hur äldreboenden ska få vara utformade är 

de nationella byråkratiska regler som arbetsmiljöverket har satt upp 

för arbetsutrymme i badrum. Om några centimeter är fel utdöms 

dyra viten, och Vasens vård- och omsorgsboende är ett aktuellt 

exempel på hur äldreboenden får lägga ned kopplat till detta krav.  

Sverige borde vara ledande när det kommer till innovation i 

byggandet av våra äldreboenden, inte när det kommer till byråkrati 

och paragrafrytteri. Stockholm stad bör hemställa till regeringen att 

detta åtgärdas. Det behövs en nationell översyn kring den 

detaljstyrning som myndigheter utövar som präglar hur våra 

äldreboenden ska se ut.” 
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§ 10 Remiss av motion från Dennis Wedin (M) om att 
säkerställa en effektiv och god läkemedelshantering 
inom hemtjänsten  

Remiss från kommunstyrelsen, KFKS dnr 106-491-2017, för 

yttrande senast den 2 september 2017 

Dnr 1.5-545/2017  

 

 Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

och överlämnar det till kommunstyrelsen som sitt svar på 

remissen av motion från Dennis Wedin (M) om att 

säkerställa en effektiv och god läkemedelshantering inom 

hemtjänsten. 

 

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat  

2017-05-08. 

 

Kommunstyrelsen har till bl.a. äldrenämnden remitterat motion från 

Dennis Wedin (M) om att säkerställa en effektiv och god 

läkemedelshantering inom hemtjänsten för yttrande senast den 2 

september 2017. 

Dennis Wedin (M) föreslår i sin motion 

- att äldrenämnden inför rutiner med landstinget som gör det 

möjligt med frivillig läkarundersökning i hemmet för äldre  

- att äldrenämnden utreder hur hemtjänstpersonalens 

hantering av läkemedel kan effektiviseras 

- att äldrenämnden ser över hur Stockholms stad kan bidra till 

en mindre fragmenterad vård och omsorg i hemmet runt den 

äldre.   

 

Äldreförvaltningen besvarar motionen och anser att det redan idag 

arbetas med de frågor som motionären tar upp i sin remiss. 

Ansvaret för läkarundersökningar åligger idag landstinget och den 

äldre har redan möjligheten att få läkarundersökningar utförda i 

hemmet. Det pågår även ett flertal projekt och lagförslag där 

omhändertagandet av den äldre i hemmet ska tryggas.  

  

I stadens avtal med hemtjänstutförarna ställs krav på att utföraren 

ska ha skriftligt dokumenterad rutin för intern och extern samverkan 

samt informationsöverföring mellan de olika huvudmännen. Efter 
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utskrivning från slutenvård behöver den äldre få insatser både från 

hälso- och sjukvården och hemtjänst och ett samordningsbehov 

finns. Då ska en samordnad individuell plan (SIP) upprättas 

tillsammans med den äldre som ska vara delaktig i planeneringen 

och genomförandet av sin vård och omsorg. 

 

Trygg mottagning i hemmet är ett arbetssätt som just nu prövas i tre 

stadsdelar. Syftet är att öka den äldres trygghet vid hemgång från 

sjukhus. Undersköterskor anställda vid beställarenheten på 

stadsdelen arbetar hemma hos kunden med allt som kunden har 

behov av. Under hösten kommer detta arbetssätt att implementeras i 

alla stadsdelar i staden. 

 

Ett arbete rörande kommunalisering av hemsjukvården har 

påbörjats. Det innebär att Stockholm och kommunerna runt 

Stockholm tar över ansvaret för hemsjukvården och då de problem 

som finns runt läkemedelshantering och läkarkontakter bör minska.  

 

Ett nytt förfrågningsunderlag (LOV) för hemtjänsten i Stockholm är 

nu framtaget. Nuvarande avtal sägs upp och det nya avtalet börjar 

gälla från 1 december 2017. Det nya avtalet ställer högre krav på 

utförarna angående utbildningsnivå och samverkansrutiner med 

andra aktörer runt den enskilde. 

 

Yrkanden 

Ordföranden Torun Boucher (V), ledamoten Bo Hansson m.fl. (S), 

ledamoten Christopher Ödmann m.fl. (MP), vice ordföranden Sofia 

Modigh (KD) och ledamoten Ann-Katrin Åslund (L) yrkar bifall till 

förvaltningens förslag till beslut med instämmande av 

ersättaryttrande från Alfred Askeljung (C). 

 

Ledamoten Dennis Wedin m.fl. (M) yrkar bifall till ett eget förslag 

till beslut. 

  

Beslutsgång 

Ordföranden Torun Boucher (V) finner att det finns två förslag till 

beslut: förvaltningens förslag till beslut som stödjes av (V), (S), 

(MP), (KD) och (L) med instämmande av ersättaryttrande från (C) 

och ett eget förslag till beslut från (M). 

 

Ordföranden ställer förslagen till beslut mot varandra och finner att 

nämnden beslöt utan omröstning enligt förvaltningens förslag som 

stöddes av (V), (S), (MP), (KD) och (L) med instämmande av 

ersättaryttrande från (C). 
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Reservation från (M): 

Ledamoten Dennis Wedin m.fl. (M) reserverar sig mot nämndens 

beslut till förmån för eget förslag till beslut enligt följande: 

 

”Moderaterna föreslår att äldrenämnden beslutar att 

- tillstyrka motionen 

- därutöver anföra följande: 

 

Hemtjänstverksamheternas schemaläggning är oftast svår att göra, 

och tiden blir knapp för medarbetarna. Det är en önskvärd 

utveckling att hemtjänstpersonalen ska kunna lägga mer tid till vård 

och hjälp för de äldre som behöver det. Därför är det allvarligt att 

Socialstyrelsens riktlinjer gör det komplicerat för hemtjänsten att 

bistå med läkemedelshantering. 

 

Processen för distriktssköterskor att ge delegering till 

hemtjänstpersonal för att ge ut mediciner till äldre är ett tydligt 

exempel på en process som inte fungerar tillräckligt effektivt. 

Enskilt beslut måste tas av rätt distriktssköterska, det vill säga den 

distriktssköterska som är ansvarig för respektive äldre. Hemtjänsten 

måste sedan ta sig till rätt distriktssköterska på rätt vårdcentral. 

Särskilt i större städer är detta en svår process. Det är tidskrävande 

att hitta rätt distriktssköterska, och det kan också vara så att 

hemtjänstverksamheten inte får ersättning för den tid som detta tar. 

 

Det är olika hur dessa processer hanteras mellan landsting och 

kommun runt om i Sverige, men föreskriften från Socialstyrelsen 

gäller för alla. Det är önskvärt att detta hanteras bättre och att man 

politiskt kan hitta lokala bestämmelser för hur delegering ska ske. 

Hemtjänstyrket behöver få mer omsorgsfokus och läkemedel är en 

viktig del av den hjälp som äldre behöver. Det måste från politiskt 

håll säkerställas att Socialstyrelsens riktlinjer ses över. 

 

Äldreförvaltningen anser att det redan idag arbetas med de frågor 

som motionen tar upp, men fortfarande återstår saker att göra för att 

läkemedelshanteringen ska fungera väl. Därför har Moderaterna i 

vårt budgetförslag för 2017 budgeterat 1,5 miljoner kronor för 

utbildning för läkemedelshantering för hemtjänstpersonal. 

 

Ett exempel på där Stockholms läns landsting och Stockholm stad 

bör kunna samarbeta är en samlad hjälp när äldre kommer hem från 

en sjukhusvistelse. Samarbetet kan här förbättras mellan 

hemtjänsten och vårdpersonal, för att exempelvis hjälpas åt att 

identifiera om ett nytt läkemedel för önskad effekt eller kanske  
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krockar med ett annat läkemedel. Det är de äldre och deras 

vårdbehov som ständigt ska vara i fokus. 

 

Vad gäller en mer sammanhållen vård och omsorg arbetar just nu 

SLL och kommunerna i Stockholms län med att hemsjukvården ska 

byta huvudman och samordnas med hemtjänsten. Men det är inte 

tillräckligt för att omsorgen runt den äldre ska bli mindre 

fragmenterad. Vi måste bygga en helhet i vård och omsorg så att 

alla får en trygg ålderdom oavsett om man är frisk eller sjuk. 

Stockholm stad bör i förhandlingarna verka för att vård och omsorg 

ska samverka som en enhet med de äldres bästa i fokus. Ett 

gemensamt vårdval för äldre skulle innebära att den äldre får välja 

bland den vård och omsorg som behövs, exempelvis hemtjänst, 

basal och avancerad hemsjukvård, geriatrik och palliativ vård. Det 

är rätt väg framåt.” 
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§ 11 Remiss av motion från Dennis Wedin (M) om att 
införa ett kvalitetskontrakt inom äldreomsorgen 

Remiss från kommunstyrelsen, KFKS dnr 106-492-2017, för 

yttrande senast den 2 september 2017 

Dnr 1.5-546/2017  

 

 Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

och överlämnar det till kommunstyrelsen som sitt yttrande 

på remissen av motion från Dennis Wedin (M) om att införa 

ett kvalitetskontrakt inom äldreomsorgen. 

 

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat  

2017-05-29.  

 

Kommunstyrelsen har remitterat till bl.a. äldrenämnden en motion 

från Dennis Wedin (M) om att införa ett kvalitetskontrakt inom 

äldreomsorgen för yttrande senast den 2 september 2017. 

Dennis Wedin (M) föreslår i motionen 

- att ett kvalitetskontrakt ska införas inom äldreomsorgen. 

Detta för att garantera att behovsbedömning och uppföljning 

av äldreomsorgsinsatser utgår från den äldres behov och 

perspektiv.  

- att biståndsbedömningen i staden överförs från 

stadsdelsnämnderna till äldrenämnden för att skapa en mer 

effektiv, likvärdig och rättssäker verksamhet. 

 

Äldreförvaltningen besvarar motionen och framför bl.a. att det 

kvalitetskontrakt som föreslås i motionen redan finns idag, genom 

de kvalitetsgarantier som beslutas i samband med enheternas 

verksamhetsplan. Äldreförvaltningen anser att en likställig och 

rättssäker myndighetsutövning uppnås genom lagstiftning, 

författningar och de riktlinjer som gäller inom Stockholms stad och 

inte genom centralisering av biståndshandläggningen. 

 

Yrkanden 

Ordföranden Torun Boucher (V), ledamoten Bo Hansson m.fl. (S), 

ledamoten Christopher Ödmann m.fl. (MP), vice ordföranden Sofia  
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Modigh (KD) och ledamoten Ann-Katrin Åslund (L) yrkar bifall till 

förvaltningens förslag till beslut med instämmande av 

ersättaryttrande från Alfred Askeljung (C). 

 

Ledamoten Dennis Wedin m.fl. (M) yrkar bifall till ett eget förslag 

till beslut. 

  

Beslutsgång 

Ordföranden Torun Boucher (V) finner att det finns två förslag till 

beslut: förvaltningens förslag till beslut som stödjes av (V), (S), 

(MP), (KD) och (L) med instämmande av ersättaryttrande från (C) 

och ett eget förslag till beslut från (M). 

 

Ordföranden ställer förslagen till beslut mot varandra och finner att 

nämnden beslöt utan omröstning enligt förvaltningens förslag som 

stöddes av (V), (S), (MP), (KD) och (L) med instämmande av 

ersättaryttrande från (C). 

  

Reservation från (M): 

Ledamoten Dennis Wedin m.fl. (M) reserverar sig mot nämndens 

beslut till förmån för eget förslag till beslut enligt följande: 

 

”Moderaterna föreslår att äldrenämnden beslutar att 

- tillstyrka motionen 

- därutöver anföra följande: 

 

Äldreförvaltningen verkar inte medveten om den breda kritik som 

finns mot stadens biståndsbedömning. Berättelserna är många om 

att biståndshandläggarna inte finns tillgängliga, och handläggarna 

berättar själva om en alldeles för hård arbetsbörda där 

arbetsuppgifterna handlar mycket om pappersvändande. Därför 

föreslår Moderaterna en reformering av biståndsbedömningen och 

ett kvalitetskontrakt, som syftar till att stadens biståndsbedömning 

ska bli mer tillgänglig och serviceinriktad.  

 

Trots hög retorik i valrörelsen från de rödgrönrosa partierna har 

biståndsbedömningen blivit mer restriktiv såväl 2015 och 2016 för 

äldre som vill ha vård- och omsorgsboende. Det är också en mycket 

allvarlig utveckling att det spelar roll var du bor för vilken 

bedömning du får. Det är stora skillnader i avslag och bifall mellan 

stadsdelarna, såväl vad gäller servicehus som vad gäller vård- och 

omsorgsboenden. Det kan vara 30 procent större sannolikhet att 

man får plats på ett vård- och omsorgsboende i en stadsdel jämfört 

med en annan.  
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Inte nog med att det kan spela roll var du bor för att få din 

bedömning, flera äldre i 90-årsåldern har med anhöriga också 

behövt få medial uppmärksamhet för att få sin bedömning ändrad. 

Det är en lång och krånglig process att få sitt beslut omprövat för de 

äldre som kanske inte får en artikel i Mitt i om sin situation, eller 

råkar bo i fel stadsdel. 

 

Förtroendet för stadens biståndsbedömning är inte tillräckligt bra, 

därför behövs det reformer. Moderaterna vill centralisera 

biståndshandläggningen för att uppnå en likställig 

biståndshandläggning. Handläggarna kan fortsätta vara placerade 

lokalt, men en centralisering behövs för att de politiska riktlinjerna 

tydligare ska följas. 

 

Det behövs en omorganisation där äldre erbjuds en fast 

kontaktperson som ansvarar för behov, insatser, uppföljning och 

eventuell hantering av omprövning gällande biståndsbeslut. Det är 

viktigt att vi kan ge våra äldre den bästa möjliga servicen, en 

kvalitativ bedömning och individuell hjälp kring sina 

valmöjligheter.”  

 



 

 

 

 Protokoll 

Sida 18 (46)  

Error! Use the Home tab to apply Rubrik 1 to 

the text that you want to appear here. 

 

§ 12 Remiss av motion från Dennis Wedin (M) om att 
utveckla och kvalitetssäkra hemtjänsten  

Remiss från kommunstyrelsen, KFKS dnr 106-493-2017, för 

yttrande senast den 2 september 2017 

Dnr 1.5-547/2017  

 

 Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

och överlämnar det till kommunstyrelsen som sitt yttrande 

på remissen av motion från Dennis Wedin (M) om att 

utveckla och kvalitetssäkra hemtjänsten. 

 

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat  

2017-05-15.  

 

Kommunstyrelsen har remitterat till bl.a. äldrenämnden en motion 

från Dennis Wedin (M) om att utveckla och kvalitetssäkra 

hemtjänsten för yttrande senast den 2 september 2017. 

Dennis Wedin (M) föreslår i motionen att äldrenämnden får i 

uppdrag att: 

 utreda en kontinuitetsbonus som premierar de utförare som 

levererar en hög kontinuitet inom hemtjänsten 

 utreda möjligheten att separera städning från hemtjänstens 

insatser 

 utreda möjligheten till profilhemtjänster med tilläggstjänster 

utöver de beviljade hemtjänsttimmarna 

 via Äldrecentrum tillhandahålla utbildning om 

måltidskvalitet för hemtjänstpersonal. 

 

Äldreförvaltningen besvarar motionen och anser bl.a. att kontinuitet 

är ett kvalitetskrav och ska inte premieras för något som är reglerat i 

lag och avtal/uppdragsbeskrivning. Däremot anser 

äldreförvaltningen att det är viktigt att följa upp de krav som ställs. 

Brister avseende kontinuitet kommer att hanteras på samma sätt 

som andra brister, dvs. genom möjlighet till rättelse. Rättas inte 

brist kan det bli aktuellt med hävning av avtal. 

Möjligheter att välja separata städbolag i valfrihetssystemet för 

hemtjänst har tagit bort 2013 p.g.a. liten efterfrågan. 

I samband med övertagandet av hemsjukvården kan det dock vara 
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logiskt att se över paketeringen av hemtjänstinsatser. 

Inom äldreförvaltningen finns en påbörjad dialog avseende behovet 

av att se över möjligheten till profilhemtjänst. Här avses hemtjänst 

med en särskild inriktning som är svår att tillgodose inom ramen för 

valfrihetssystemet. Detta bl.a. med anledning av kompetenskrav och 

kostnader. Vid en särskild inriktning krävs personalen med 

specialkompetens och erfarenhet mot en målgrupp med någon form 

av sjukdomsdiagnos eller funktionsnedsättning. Här ingår inte 

målgrupper utifrån intresseområde, religion, kultur och språk. De 

vanligaste typerna av demenssjukdom betecknas inte heller som 

särskild inriktning. Kunderna är förhållandevis få och bosatta runt 

om i hela staden vilket också ger ökade kostnader för kringtid i 

form av transporter.  

Måltiden har stor betydelse för den äldres hälsa och välbefinnande. 

Äldreförvaltningen har ett samarbete med Äldrecentrum avseende 

utbildning i mat och hälsa. Det finns också ett framtaget 

inspirationsmaterial om mat och måltider att ta del av. 

 

Yrkanden 

Ordföranden Torun Boucher (V), ledamoten Bo Hansson m.fl. (S), 

ledamoten Christopher Ödmann m.fl. (MP), vice ordföranden Sofia 

Modigh (KD) och ledamoten Ann-Katrin Åslund (L) yrkar bifall till 

förvaltningens förslag till beslut med instämmande av 

ersättaryttrande från Alfred Askeljung (C). 

 

Ledamoten Dennis Wedin m.fl. (M) yrkar bifall till ett eget förslag 

till beslut. 

  

Beslutsgång 

Ordföranden Torun Boucher (V) finner att det finns två förslag till 

beslut: förvaltningens förslag till beslut som stödjes av (V), (S), 

(MP), (KD) och (L) med instämmande av ersättaryttrande från (C) 

och ett eget förslag till beslut från (M). 

 

Ordföranden ställer förslagen till beslut mot varandra och finner att 

nämnden beslöt utan omröstning enligt förvaltningens förslag som 

stöddes av (V), (S), (MP), (KD) och (L) med instämmande av 

ersättaryttrande från (C). 

  

Reservation från (M): 

Ledamoten Dennis Wedin m.fl. (M) reserverar sig mot nämndens 

beslut till förmån för eget förslag till beslut enligt följande: 

 

”Moderaterna föreslår att äldrenämnden beslutar att 

- tillstyrka motionen 
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- därutöver anföra följande: 

Moderaterna har sedan länge påtalat problemet med bristande 

kontinuitet inom hemtjänsten. Det skapar en otrygghet och vi har 

därför presenterat förslaget om kontinuitetsbonus för de 

verksamheter som visar på bra och fungerande arbetssätt där man 

uppnår en ökad kontinuitet. 

 

Äldreförvaltningen anser inte att utövare ska premieras för 

kontinuitet då detta är reglerat i lag och avtal/uppdragsbeskrivning. 

Istället vill man följa upp de krav som ställs på samma sätt som 

andra brister genom möjlighet till rättelse. Om så inte sker kan det 

bli aktuellt med hävning av avtal. Moderaterna anser att bristerna 

inte åtgärdas i tillräcklig takt och att både piska och morot kan 

skapa ett tydligare resultat. Därför bör en kontinuitetsbonus införas.  

 

Vad gäller att utreda möjligheten att separera städning från 

hemtjänstens insatser för att minska belastningen på hemtjänstens 

personal så att dessa kan fokusera på äldres vård och omsorg, är 

förvaltningens svar otillfredsställande. Detta skulle leda till att 

hemtjänstpersonal i högre utsträckning får ägna sig åt omsorg och 

omvårdnad. Vi yrkar därför fortsatt på att möjligheten att separerar 

städningen utreds.  

 

Moderaterna välkomnar att äldreförvaltningen påbörjat en dialog 

vad gäller behovet att se över möjligheten till profilhemtjänst och 

vidhåller att yrkandet om att profilhem tjänster med tilläggstjänster 

utöver de beviljade hemtjänsttimmarna utreds i enlighet med 

förslaget.  

 

Gällande kvaliteten på måltiderna för äldre med hemtjänst behöver 

det bli bättre än idag. Moderaterna har i sitt budgetförslag för 2017 

budgeterat 3,6 miljoner kronor för utbildning kring måltidskvalitet 
för hemtjänstpersonal via Stockholms läns Äldrecentrum.  
Även om det är positivt att det finns ett framtaget 

inspirationsmaterial om mat och måltider att ta del av kvarstår 

fortfarande en hel del övrigt att önska vad gäller måltidernas 

kvalitet. Det befintliga samarbetet med Äldrecentrum avseende 

utbildning i mat och hälsa är därför inte tillräckligt och därför yrkar 

vi enligt förslaget på en utökad utbildning om måltidskvalitet för 

hemtjänstpersonal.” 
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§ 13 Profil-, intressent- och korttidsboende rapport                                    
Behov, beställning, finansiering och drift 

Dnr 410-567/2017  

 

 Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

med bifogade utredningsrapporten daterad 2017-05-31 

”Profil- intressent- och korttidsboende- Behov, beställning, 

finansiering och drift ”med dess förslag.      

             

 

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat  

2017-05-31.  

 

I budget 2016 anges att kommunstyrelsen i samråd med berörda 

nämnder och Micasa Fastigheter AB ska genomföra en 

stadsövergripande utredning avseende beställning, finansiering och 

drift av anpassade boenden för äldre i form av profilboenden och 

intressentboenden. Vidare gavs äldrenämnden i uppdrag att i 

samverkan med stadsdelsnämnderna göra en översyn av behovet och 

finansieringen samt placeringen av korttidsboenden.  

 

Äldreförvaltningen redovisar i ärendet de behov av profil-, 

intressent- och korttidsboenden som framkommit under 

utredningen. Under utredningsarbetet har också utvecklingsområden 

identifierats för vilka äldreförvaltningen presenterar ett antal förslag 

till åtgärder. Behoven av platser på dessa boendeformer kommer att 

öka i samband med den demografiska utvecklingen. Äldreomsorgen 

står inför stora utmaningar men genom nya kunskaper, nya 

arbetssätt och organisationsformer utvecklas också verksamheterna 

vilket kan förändra behovsbilden. 

Äldreförvaltningen anser bl.a. att staden, utöver vård- och 

omsorgsboende med demens- eller somatisk inriktning, ska ha ett 

fåtal profilboendeinriktningar. 

Gällande intressentboenden kommer efterfrågan på vård- och 

omsorgsboenden med olika språkliga och kulturella inriktningar att 

öka på sikt. Genom att staden är finskt förvaltningsområde bör 

staden särskilt bevaka behovet av boende för finsktalande liksom 

boenden för samer och tornedalingar om staden utökar 

förvaltningsområdet.  
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Även behovet av korttidsplatser kommer att öka, framför allt som 

stöd för anhöriga som vårdar en närstående.  

Finansieringen av profilboenden, intressentboende och korttidsvård 

kan ske inom given budgetram samt att en ökad samplanering mellan 

stadsdelsnämnder, inom regioner och ibland med hela staden som 

underlag.  

 

Yrkanden 

Ordföranden Torun Boucher (V) med instämmande av övriga 

ledamöter och tjänstgörande ersättare samt med stöd av 

ersättaryttrande från Alfred Askeljung (C) yrkar bifall till 

förvaltningens förslag till beslut.  

 

Vice ordföranden Sofia Modigh (KD), ledamoten Dennis Wedin 

m.fl. (M) och ledamoten Ann-Katrin Åslund (L) anmäler ett 

gemensamt särskilt uttalande med stöd av ersättyttrande från Alfred 

Askeljung (C). 

 

Beslutsgång 

Ordföranden Torun Boucher (V) finner att nämnden beslöt utan 

omröstning enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 

Särskilt uttalande från (KD), (M) och (L) med stöd av 

ersättaryttrande från (C): 

” I Utredningen om profil-, intressent- och korttidsboende - rapport 

redovisar förvaltningen för vad som avses med dessa olika 

boendeformer. Därutöver redogör förvaltningen för sin bedömning 

att behovet av platser inom profil-, intressent- och korttidsboenden 

kommer att öka.  

Vi anser att förvaltningen har arbetat på ett förtjänstfullt sätt med 

denna utredning. Vi ansluter oss till förvaltningens slutsats att den 

demografiska utvecklingen kommer att skapa ett ökat framtida 

behov av samtliga ovannämnda boendeformer. De förslag som 

förvaltningen presenterar i utredningen är adekvata.  

Vi vill i sammanhanget göra ett medskick inför det fortsatta 

utredningsarbetet att ta höjd för det redan existerande och ökande 

behovet av enstaka möblerade rum på stadens boenden för de äldre 

som behöver vård i livets slut, palliativ vård. Vid en förväntat kort 

återstående levnadstid är det rimligt att äldre som så önskar kan 

flytta in i ett vård- och omsorgsboende (även stadsövergripande 

profil- eller intressentboende) utan att behöva byta från sitt 

ordinarie boende till vård- och omsorgsboendet.” 
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§ 14   Uppföljning av Lex Sarah rapportering för år 2016 

Äldreförvaltningens dnr 4.1-589/2017  

(Socialförvaltningens dnr 3.1.1-265/2017) 

 

 

  Äldrenämndens beslut 

 

1. Äldrenämnden godkänner redovisningen av inkomna Lex 

Sarah-rapporter under 2016 och överlämnar den till 

kommunfullmäktige. 

2. Ärendet överlämnas till stadsdelsnämnderna för kännedom. 

 

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat  

2017-05-08.  

 

I juni 2013 antog kommunfullmäktige riktlinjer för lex Sarah som 

gäller för alla nämnder som bedriver socialtjänstverksamhet och 

verksamhet enligt LSS (Dnr 1025-1033-2012). Socialförvaltningen 

och äldreförvaltningen fick samtidigt i uppdrag att årligen 

sammanställa, och till kommunfullmäktige rapportera, inkomna lex 

Sarah rapporter och anmälningar till Inspektionen för vård och 

omsorg (IVO).  

Uppföljningar av lex Sarah-rapporteringen i staden ska ge en 

samlad bild av hur rapporteringen utvecklas och ska redovisas till 

kommunfullmäktige varje år. I det gemensamma tjänsteutlåtandet 

presenteras uppföljningen av rapporteringen i stadens nämnder 

under 2016.  

 

Yrkanden 

Ordföranden Torun Boucher (V) med instämmande av övriga 

ledamöter och tjänstgörande ersättare samt med stöd av 

ersättaryttranden från Alfred Askeljung (C) yrkar bifall till 

förvaltningens förslag till beslut.  

 

Beslutsgång 

Ordföranden Torun Boucher (V) finner att nämnden beslöt utan 

omröstning enligt förvaltningens förslag till beslut. 
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§ 15   Justering av Riktlinjer för ärendeansvar mellan 
stadsdelsnämnderna inom individ- och familjeomsorgen, 
omsorgen om äldre personer och personer med 
funktionsnedsättning 

Äldreförvaltningens dnr 3.1-584/2017 

Socialförvaltningens dnr 3.1.1-264/2017) 

 

 

  Äldrenämndens beslut 

 

1. Äldrenämnden godkänner förslaget till justering av 

Riktlinjerna för ärendeansvar mellan stadsdelsnämnderna 

inom individ- och familjeomsorgen, omsorgen om äldre 

personer och personer med funktionsnedsättning, enligt 

uppdrag från kommunfullmäktige. 

 

2. De nya riktlinjerna överlämnas till stadsdelsnämnderna. 

 

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat  

2017-05-08.  

Stockholms stad har särskilda riktlinjer för ärendeansvar (dnr 325-

1895/2012) som reglerar principerna för fördelning av 

individärenden enligt socialtjänstlagen (SoL) och lagen om stöd och 

service till vissa funktionshindrade (LSS), dels mellan 

stadsdelsnämnderna dels socialnämndens enhet för hemlösa. 

Riktlinjerna omfattar ärenden inom individ- och familjeomsorgen, 

omsorgen om äldre personer och personer med 

funktionsnedsättning. 

Kommunfullmäktige beslutade 2017-02-13 (utl. 2017:21) att uppdra 

åt äldrenämnden och socialnämnden att justera riktlinjerna rörande 

hemlösa personer över 65 år. I detta ärende redogörs för 

förändringarna, vilka syftar till att förtydliga ansvarsgränserna för 

målgruppen mellan äldreomsorg och individ- och familjeomsorg. 

Utgångspunkten för nuvarande riktlinjer är ett sammanhållet ansvar 

för en person i staden oavsett ålder.  

 

Yrkanden 

Ordföranden Torun Boucher (V) med instämmande av övriga 

ledamöter och tjänstgörande ersättare samt med stöd av 

ersättaryttranden från Alfred Askeljung (C) yrkar bifall till 

 

 

 



 

 

 

 Protokoll 

Sida 25 (46)  

Error! Use the Home tab to apply Rubrik 1 to 

the text that you want to appear here. 

 

 

förvaltningens förslag till beslut.  

 

Beslutsgång 

Ordföranden Torun Boucher (V) finner att nämnden beslöt utan 

omröstning enligt förvaltningens förslag till beslut. 
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§ 16 Utvärdering av försök med kostnadsfria broddar 
2016 

Dnr 1.2.2-602/2017 i samband med dnr 510-28/2016 

 

 

  Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden godkänner förvaltningens utvärdering av 

försöket med kostnadsfria broddar 2016. 

 

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat  

2017-05-29.  

 

Staden har under 2016 genomfört en försöksverksamhet med att 

erbjuda kostnadsfria broddar till alla över 75 år som har hemtjänst 

och/eller trygghetslarm. Syftet med försöket har varit att öka 

tryggheten under vintertid och minska halkolyckor och fallskador 

bland äldre. Stadsdelsförvaltningarna har tillsammans distribuerat 

ca 7 200 broddar vilket motsvarar ca 48 % av målgruppen. Det 

finns ca 5 000 inköpa broddar kvar i lager och förvaltningen 

föreslår att dessa delas ut under hösten 2017  till de personer i 

målgruppen som önskar men ännu inte erhållit broddar.  

 

Det har framförts många synpunkter, bl.a. från 

pensionärsorganisationerna, på att broddar borde ha delats ut till 

samtliga personer över 65 år. Staden har dock gjort bedömningen 

att för att kunna ge stöd eller liknande till enskilda måste det enligt 

likställighetsprincipen finnas ett lagstöd som tillåter detta. 

Innebörden av kommunfullmäktiges beslut är att broddarna ska 

erbjudas som en form av bistånd enligt socialtjänstlagen. 

Det har inte varit möjligt att i detta skede utvärdera om försöket 

minskat antalet fallolyckor. Däremot är det äldreförvaltningens 

uppfattning att försöket haft en viktig funktion i att uppmärksamma 

både äldre och deras anhöriga om vikten av att använda broddar 

vintertid.  

 

Yrkanden 

Ordföranden Torun Boucher (V) med instämmande av övriga 

ledamöter och tjänstgörande ersättare samt med stöd av 

ersättaryttrande från Alfred Askeljung (C) yrkar bifall till 

förvaltningens förslag till beslut.  
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Vice ordföranden Sofia Modigh (KD), ledamoten Dennis Wedin 

m.fl. (M) och ledamoten Ann-Katrin Åslund (L) anmäler ett 

gemensamt särskilt uttalande med stöd av ersättyttrande från Alfred 

Askeljung (C). 

 

Beslutsgång 

Ordföranden Torun Boucher (V) finner att nämnden beslöt utan 

omröstning enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 

Särskilt uttalande från (KD), (M) och (L) med stöd av 

ersättaryttrande från (C): 

”I föreliggande tjänsteutlåtandet redovisar förvaltningen för 

utvärderingen av försöksverksamheten med att erbjuda kostnadsfria 

broddar till alla över 75 år som har hemtjänst och/eller 

trygghetslarm.  

 

Precis som vid tidpunkten då beslut om denna försöksverksamhet 

fattades anser vi fortsatt att upphandling och distribution av broddar 

till vissa av stadens äldre inte är en kommunal kärnuppgift. Vi 

vidhåller att detta är rödgrönrosa signalpolitik av yppersta klass: att 

ta av egendisponibla medel med den vänstra handen och ge av 

gemensamhetsmedel med den högra. I praktiken innebär höjningen 

av skatten på garantipensionen att det för den enskilde äldre på ett 

halvår äter upp hela den eventuella vinsten med kommunala 

broddar. 

 

Låt oss i sammanhanget konstatera att vi ser positivt på att äldre 

personer i Stockholms stad kan ta sig fram även på besvärligt 

vinterunderlag och att folk i allmänhet och äldre i synnerhet inte 

halkar. Vi anser att en effektiv och snabb snöröjning av trottoarerna 

i alla delar av staden – dessutom prioriterad över den blixtsnabba 

röjningen av stadens cykelbanor – är den enskilt största 

framgångsfaktorn för ett effektivt förebyggande av halkolyckor 

bland stadens äldre.  

Därmed torde trafikborgarrådet Helldén ha det största ansvaret för 

detta.  

 

Avslutningsvis undrar vi vad som kommer att ske med 

förvaltningens lager av 5 000 broddar.”  
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§ 17   Nya riktlinjer för bidragsgivning till ideella 
organisationer verksamma för äldre 

Förslag till nya riktlinjer för bidragsgivning till ideella 

organisationer inom äldreomsorgen 

 

Dnr 7.3.1-577/2017 

 

 

  Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden godkänner förvaltningens förslag till nya 

riktlinjer för bidragsgivning till ideella organisationer 

 

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat  

2017-06-01.  

 

Äldrenämnden kan bevilja ekonomiskt bidrag till ideella 

organisationer som bedriver stadsövergripande aktiviteter för äldre. 

Aktiviteter som erbjuds ska vara kontaktskapande och/eller 

stödjande. Syftet med bidraget är att äldre personer ska kunna 

uppnå delaktighet och jämlikhet i samhället.  

 

Under 2011 fattade äldrenämnden beslut om en ny 

ersättningsmodell för bidragsgivning till ideella organisationer (dnr 

420-217/2011). Därefter har ett antal justeringar gjorts för att 

förtydliga regelverket för de bidragssökande organisationerna och 

handläggningsprocessen för äldreförvaltningen. 

Under 2016 gjordes bedömningen att en större och mer 

genomgripande förändring av riktlinjerna var nödvändig och 

framförallt att hitta en ny ersättningsmodell.   

 

I de nya riktlinjerna finns förändringar vad gäller krav på 

organisationen, aktiviteter, redovisning och uppföljning. Det finns 

också ett förtydligande om att bidraget kan upphävas och i vissa fall 

kan återbetalning av utbetalt bidrag krävas. 

 

Yrkanden 

Ordföranden Torun Boucher (V), ledamoten Bo Hansson m.fl. (S) 

och ledamoten Christopher Ödmann m.fl. (MP) yrkar bifall till 

förvaltningens förslag till beslut.  

 

Ledamoten Ann-Katrin Åslund (L) yrkar på återremiss av ärendet  
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med stöd av vice ordföranden Sofia Modigh (KD) och ledamoten  

Dennis Wedin m.fl. (M) samt med instämmande av ersättaryttrande 

från Alfred Askeljung (C). 

 

Beslutsgång 

Ordföranden Torun Boucher (V) finner att det finns två förslag till 

beslut: förvaltningens förslag som stödjes av (V), (S) och (MP) och 

ett yrkande på återremiss från (L) med stöd av (KD) , (M) och 

ersättaren (C). 

 

Ordförande ställer först återremissyrkande mot avslag och finner att 

nämnden beslöt utan omröstning att avslå återremissyrkandet.  

 

Reservation från (L) med stöd av (KD), (M) och ersättaryttrande 

från (C): 

Ledamoten Ann-Katrin Åslund (L) med stöd av vice ordföranden 

Sofia Modigh (KD), ledamoten Dennis Wedin m.fl. (M) och 

ersättaryttrande från Alfred Askeljung (C) reserverar sig mot 

nämndens beslut till förmån för återremissyrkande enligt följande: 

 

”Vi föreslår äldrenämnden att 

- återremittera ärendet för vidare beredning 

- därutöver anföra 

 

I ärendet redovisar förvaltningen för förslag till nya riktlinjer för 

bidragsgivning till ideella organisationer. Vi välkomnar en 

genomlysning och omarbetning av nämnda riktlinjer och välkomnar 

ambitionen att hitta en ny ersättningsmodell. Ideella organisationer 

bidrar i stor utsträckning till skapandet av sociala sammanhang för 

stadens äldre och är en viktig samarbetspart för äldrenämnden.  

Vi ställer oss dock kritiska till den del av de föreslagna nya 

riktlinjer som avser bidrag till hyra och aktiviteter. Förslaget är att 

hyreskostnaden för lokalen ersätts fullt ut för den del som avser 

verksamhet för äldre. Summan av antalet medlemmar multiplicerat 

med en schablon ska täcka aktiviteter och övriga kostnader. 

Förvaltningen anser att full ersättning av lokalhyran ger goda 

förutsättningar för organisationer att planera och genomföra 

aktiviteter för äldre.  

Vi befarar att full ersättning av hyreskostnaden för den del som 

avser verksamhet för äldre kommer att bli kostnadsdrivande för 

äldrenämnden. Om alla bidragsmottagande verksamheter får full 

täckning för hyreskostnaden försvinner incitament att försöka hålla 

hyran nere och söka billigast möjliga lokallösning för 

verksamheten.  

Äldrenämnden har fattat beslut om att tillskapa seniorboenden med 

aktivitetscentra, både på kort sikt inom stadens befintliga  
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trygghetsboenden och framöver genom nybyggande. Därmed 

kommer det att finnas ett ökat utbud av lokaler som kommer att 

lämpa sig för olika verksamheter för äldre. Även på dagens 

servicehus finns ofta stora gemensamhetslokaler som underutnyttjas 

eller inte utnyttjas alls. Även dessa skulle kunna nyttjas till 

ändamålet.  

Vi vill därför återremittera ärendet och ber förvaltningen 

återkomma med en genomgripande ekonomisk kalkyl på vad den 

föreslagna fulla täckningen av hyreskostnaderna för bidragssökande 

ideella organisationer innebär.” 

 

Beslutsgång forts. 

Ordföranden Torun Boucher (V) finner att nämnden beslöt att 

behandla ärendet idag och att det finns bara ett förslag till beslut: 

förvaltningens förslag till beslut som stödjes av (V), (S) och (MP). 

 

Ledamoten Ann-Katrin Åslund (L), vice ordföranden Sofia Modigh 

(KD) och ledamoten Dennis Wedin m.fl. (M) lämnar förslaget utan 

eget ställningstagande. I detta instämmer ersättaren Alfred 

Askeljung (C). 

 

Ordföranden finner att nämnden beslöt enligt förvaltningens förslag. 
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§ 18   Redovisning av statistik kring ansökningar, beslut, 
domar med mera inom äldreomsorgen, fördelad per 
stadsdelsförvaltning 

Dnr 3.5-610/2017 

 

 

 Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden godkänner förvaltningens information och 

lägger ärendet till handlingarna. 

 

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat  

2017-05-29.  

 

Äldreförvaltningen har gjort en redovisning av ansökningar, beslut, 

domar med mera uppdelat per stadsdelsförvaltning. Statistiken avser 

verksamheterna vård- och omsorgsboende, servicehus, korttidsvård, 

hemtjänst och dagverksamhet. 

 

Stadsdelsförvaltningarna rapporterar årligen dessa uppgifter till 

äldreförvaltningen som sammanställer dem. Statistiken är underlag 

till diskussioner och jämförelser kring dessa aktuella frågor.  

 

 

Yrkanden 

Ordföranden Torun Boucher (V) med instämmande av övriga 

ledamöter och tjänstgörande ersättare samt med stöd av 

ersättaryttrande från Alfred Askeljung (C) yrkar bifall till 

förvaltningens förslag till beslut.  

 

Vice ordföranden Sofia Modigh (KD), ledamoten Dennis Wedin 

m.fl. (M) och ledamoten Ann-Katrin Åslund (L) samt ersättaren 

Alfred Askeljung (C) anmäler sina särskilda uttalanden var för sig. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden Torun Boucher (V) finner att nämnden beslöt utan 

omröstning enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 

Särskilt uttalande från (KD):  

”Vi Kristdemokraterna) vill för det första tacka förvaltningen för 

denna redovisning, som ger oss som politiker kunskaper vi behöver 
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för att agera på såväl central som lokal nivå för att se till att alla 

äldre får den omsorg och det boende de behöver. Vi hoppas att 

denna statistik blir ett återkommande inslag som gör det möjligt för 

oss att se hur avslagsfrekvenser och skillnader utvecklas på 

stadsdelsnivå. 

 

Ärendet visar att det finns stora skillnader i avslag och bifall mellan 

stadsdelarna, såväl vad gäller servicehus som vad gäller vård- och 

omsorgsboenden. Det kan vara 30 procent större sannolikhet att 

man får plats på ett vård- och omsorgsboende i en stadsdel jämfört 

med en annan. Och skillnaderna vad gäller servicehus är ännu 

större: från 92 procents bifall i Rinkeby-Kista till 11 procent i 

Hägersten-Liljeholmen. 

 

Den tidigare rödgröna oppositionen har haft mycket hög 

svansföring beträffande alliansens påstådda misslyckande att 

minska antalet avslag till äldreomsorgen. Vi kan konstatera att 

situationen med antalet avslag under den numera rödgrönrosa 

majoriteten inte ändrats. Likvärdighet i bedömningen är viktig för 

samtliga politiska partier och dagens situation är därför ett 

misslyckande. Föreliggande skillnader mellan äldre i olika 

stadsdelar vad gäller bakgrund och behov kan inte förklara de 

extrema skillnaderna i avslag mellan stadsdelarna. 

 

Vi kristdemokrater har i vårt budgetförslag avsatt 80 miljoner 

kronor för en generösare biståndsbedömning inom hemtjänsten och 

för en boendegaranti för äldre över 85 år. Vi anser att stor hänsyn 

ska tas till ålder, otrygghet och ensamhet och att alla äldre över 85 

år och som så önskar ska ha rätt till en plats på ett äldreboende.” 

 

Särskilt uttalande från (M): 

”Vi Moderaterna tackar förvaltningen för denna redovisning som 

Alliansen sedan tidigare har efterfrågat. Det är viktigt för politiken 

att noggrant kunna följa bedömningarna som görs inom 

äldreomsorgen, för att kunna identifiera såväl orättvisor som 

förbättringsåtgärder inom biståndsbedömningen. Vi förutsätter att 

detta sätt att redovisa lokala siffror kommer att bli permanent, det 

gör det möjligt att se avslagsfrekvenser och skillnaderna på 

stadsdelsnivå.  

 

Tre år in i mandatperioden är Stockholm stads biståndsbedömning 

ett pinsamt kapitel för den rödgrönrosa politiska majoriteten i 

stadshuset. Trots stark retorik i valrörelsen 2014 om restriktiva  
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bedömningar, har det blivit mer restriktivt för äldre att exempelvis 

få plats på vård- och omsorgsboende under såväl 2015 som 2016. 

Detta sätt att redovisa statistiken visar nu också svart på vitt vilken 

orättvisa och ojämlikhet som finns för äldre i Stockholm stad. Det 

är stora skillnader i avslag och bifall mellan stadsdelarna, såväl vad 

gäller servicehus som vad gäller vård- och omsorgsboenden. Det 

kan vara 30 procent större sannolikhet att man får plats på ett vård- 

och omsorgsboende i en stadsdel jämfört med en annan.  

 

Det går att konstatera att biståndsbedömningen inte är en politisk 

prioritet för den nuvarande majoriteten. Berättelserna är många 

kring en biståndsbedömning som är otillgänglig och inte har tid för 

enskild uppföljning, och biståndshandläggarna själva berättar om en 

hög arbetsbelastning. Antalet avslag fortsätter öka och det finns inte 

en likvärdighet i bedömningarna.  

Inte nog med att det kan spela roll var du bor för att få din 

bedömning, flera äldre i 90-årsåldern har med anhöriga också 

behövt få medial uppmärksamhet för att få sin bedömning ändrad. 

Det är en lång och krånglig process att få sitt beslut omprövat för de 

äldre som kanske inte får en artikel i Mitt i om sin situation, eller 

råkar bo i fel stadsdel. 

Den stadsdel med mest restriktiva bedömningar är Hägersten-

Liljeholmen, med där 28% av ansökningarna till vård- och 

omsorgsboende fått avslag och 88% av ansökningarna till 

servicehus fått avslag. Detta håller inte. 

 

Moderaterna har konkreta åtgärder för en reformerad 

biståndsbedömning. Det handlar framförallt om att centralisera 

biståndsbedömningen från stadens stadsdelar till stadshuset centralt. 

Detta skulle leda till att de riktlinjer som politiskt beslutas om 

tydligare följs, och garantera en likvärdighet i bedömningarna. Det 

ska inte spela någon roll var du bor, biståndsbedömningen behöver 

bli rättvis. 

Det är samtidigt också viktigt att göra biståndshandläggningen mer 

tillgängliga. Äldre ska erbjudas en fast kontaktperson som ansvarar 

för behov, insatser, uppföljning och eventuell hantering av 

omprövning gällande biståndsbeslut. Det är viktigt att vi kan ge 

våra äldre den bästa möjliga servicen, en kvalitativ bedömning och 

individuell hjälp kring sina valmöjligheter. Idag berättar allt för 

många äldre om att biståndsbedömarna är svårtillgängliga. 

 

Moderaterna driver också frågan om en boendegaranti bör äldre  
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över 85 år och som önskar plats på ett äldreboende. Du ska få den 

möjligheten genom antingen ett biståndsbedömt boende eller plats 

på ett trygghetsboende. För en politisk trygghet bör ett 

blocköverskridande samarbete om detta initieras i Stockholm stad. 

Biståndsbedömningen behöver bli mindre byråkratisk och mindre 

restriktiv. I Stockholm stad blir det under Socialdemokraterna 

svårare för äldre att flytta till äldreboende och svårare att etablera 

och utveckla nya äldreboenden. Det är en utveckling som inte är 

acceptabel. Med Moderaterna ska den äldre få service, valfrihet och 

vård efter behov.” 

 

Särskilt uttalande från (L): 

”Alla äldre har rätt till ett tryggt och bra boende. Vi Liberalerna vill 

därför för det första tacka förvaltningen för denna redovisning, som 

ger oss som politiker kunskaper vi behöver för att agera på såväl 

central som lokal nivå för att se till att alla äldre får den omsorg och 

det boende de behöver. Vi hoppas att denna statistik blir ett 

återkommande inslag som gör det möjligt för oss att se hur 

avslagsfrekvenser och skillnader utvecklas på stadsdelsnivå. 

 

Ärendet visar att det finns stora skillnader i avslag och bifall mellan 

stadsdelarna, såväl vad gäller servicehus som vad gäller vård- och 

omsorgsboenden. Det kan vara 30 procent större sannolikhet att 

man får plats på ett vård- och omsorgsboende i en stadsdel jämfört 

med en annan. Och skillnaderna vad gäller servicehus är ännu 

större: från 92 procents bifall i Rinkeby-Kista till 11 procent i 

Hägersten-Liljeholmen. 

Detta kan inte betraktas som annat än ett misslyckande med tanke 

på hur stor vikt politiska majoriteter oavsett färg lagt vid 

likvärdighet i bedömningen. Även om det finns skillnader mellan 

äldre i olika stadsdelar vad gäller bakgrund och behov så förklarar 

det inte dessa extrema skillnader. 

 

Samtidigt som majoriteten lägger ner platser på servicehus var det 

338 stockholmare som ansökte om servicehus men inte fick plats. 

Förvaltningen noterar att antalet äldre som söker plats på servicehus 

fast de inte anses ha behov av insatsen är högre i stadsdelar där 

utbudet av servicehus är större. Det får väl sägas bekräfta att det 

finns starka önskemål hos många om att få komma till ett 

servicehus och att alternativa boendeformer i dagsläget inte 

tillgodoser de önskemålen. 

 

Äldre som vill flytta till ett äldreboende ska inte behöva hamna i ett  
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postkodslotteri där möjligheterna att få flytta varierar beroende på 

vilken stadsdel man bor i. Det måste till en starkare rättighet att få 

flytta till ett äldreboende. Därför menar Liberalerna att alla äldre 

som är över 85 år och som vill flytta till servicehus eller vård- och 

omsorgsboende ska få göra det. Även personer som är under 85 år 

ska ha rätt att flytta till vård- och omsorgsboende, om de har så 

omfattande hemtjänstinsatser att det inte innebär någon merkostnad. 

Även andra äldre som behöver plats på särskilt boende ska givetvis 

få det. Det handlar om att alla äldre har rätt till en trygg och värdig 

ålderdom.” 

 

Ersättaryttrande - Särskilt uttalande från (C): 

”Vi Centerpartiet vill för det första tacka förvaltningen för denna 

redovisning, som ger oss som politiker kunskaper vi behöver för att 

agera på såväl central som lokal nivå för att se till att alla äldre får 

den omsorg och det boende de behöver. Vi hoppas att denna 

statistik blir ett återkommande inslag som gör det möjligt för oss att 

se hur avslagsfrekvenser och skillnader utvecklas på stadsdelsnivå. 

 

Ärendet visar att det finns stora skillnader i avslag och bifall mellan 

stadsdelarna, såväl vad gäller servicehus som vad gäller vård- och 

omsorgsboenden. Det kan vara 30 procent större sannolikhet att 

man får plats på ett vård- och omsorgsboende i en stadsdel jämfört 

med en annan. Och skillnaderna vad gäller servicehus är ännu 

större: från 92 procents bifall i Rinkeby-Kista till 11 procent i 

Hägersten-Liljeholmen. 

 

Den tidigare rödgröna oppositionen har haft mycket hög 

svansföring beträffande alliansens påstådda misslyckande att 

minska antalet avslag till äldreomsorgen. Vi kan konstatera att 

situationen med antalet avslag under den numera rödgrönrosa 

majoriteten inte ändrats. Likvärdighet i bedömningen är viktig för 

samtliga politiska partier och dagens situation är därför ett 

misslyckande. Föreliggande skillnader mellan äldre i olika 

stadsdelar vad gäller bakgrund och behov kan inte förklara de 

extrema skillnaderna i avslag mellan stadsdelarna.” 
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§ 19  Anmälan av förvaltningens kontorsyttrande 
angående plansamråd om fastigheten Antwerpen 2, 
Södra Värtan, i stadsdelen Ladugårdsgärdet, del av Norra 
Djurgården 

Plansamråd från stadsbyggnadskontoret , dnr S-Dp 2015-08816, 

för yttrande senast den 25 maj 2017 

 

Dnr 1.5-571/2017 

 

 

  Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden godkänner anmälan av kontorsutlåtandet som 

svar på remiss av plansamråd om fastigheten Antwerpen 2, 

Södra Värtan och lägger den till handlingarna. 

 

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat  

2017-05-29.  

 

Under 2016 skickades ett förslag till detaljplan och 

miljökonsekvensbeskrivning för Södra Värtan och del av Norra 

Djurgårdsstaden ut på samråd. På grund av ett administrativt fel fick  

inte äldrenämnden ta del av detta. Stadsbyggnadskontoret har gjort 

rättelse och den 26 april 2017 remitterat till bl.a. äldrenämnden 

planärendet för yttrande och synpunkter senast den 25 maj 2017 

med möjligheten att inkomma med ett kontorsyttrande.  

 

Äldreförvaltningen noterar att en behovsanalys har gjorts för 

förskola, skola och kommersiell service i området men att ingen 

motsvarande analys har gjorts kring behovet av boenden för äldre. 

Äldreomsorgsperspektivet belyses inte heller inom några andra 

delar i ärendet. Enligt stadens äldreboendeplanering kommer 180 

nya platser på vård- och omsorgsboende att behöva tillskapas innan 

2039 i Östermalms stadsdelsområde, där detta område ingår  

 

Äldreförvaltningen vill generellt poängtera vikten av att 

äldreomsorgsperspektivet kommer in på ett tidigt stadium i stadens 

samhällsplanering. 

 

Yrkanden 

Ordföranden Torun Boucher (V) med instämmande av övriga 

ledamöter och tjänstgörande ersättare samt med stöd av 
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 ersättaryttranden från Alfred Askeljung (C) yrkar bifall till 

förvaltningens förslag till beslut.  

 

Beslutsgång 

Ordföranden Torun Boucher (V) finner att nämnden beslöt utan 

omröstning enligt förvaltningens förslag till beslut. 
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§ 20  Anmälan av ekonomisk månadsrapport med 
årsprognos för äldrenämnden för maj 2017 

Dnr 1.2.2-465/2017 

 

 

  Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden godkänner anmälan av ekonomisk 

månadsrapport för äldrenämnden för perioden  

januari-maj 2017 och lägger den till handlingarna. 

 

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat  

2017-04-07.  

 

Enligt anvisningar från stadsledningskontoret ska varje nämnd ta 

fram en månatlig ekonomirapport med årsprognos för att kunna 

följa ekonomins och verksamhetens utveckling. 

 

Det ekonomiska läget ser fortsatt stabilt ut. Prognosen för året är 

206,4 mnkr i kostnader och 36,4 mnkr i intäkter, vilket motsvarar 

ett netto om 170,0 mnkr. Detta innebär ett underskott om -1,7 mnkr 

före förväntade budgetjusteringar men ett överskott om 0,1 mnkr 

efter budgetjusteringar. De förväntade budgetjusteringarna avser 0,4 

mnkr i ersättning för en halvtidstjänst för förvaltning av införandet 

av nationellt fackspråk (ICF)  samt 1,4 mnkr avseende byte av 

teknisk plattform för Omsorgsdagboken.  

 

Yrkanden 

Ordföranden Torun Boucher (V) med instämmande av övriga 

ledamöter samt med stöd av ersättaryttranden från Alfred Askeljung 

(C) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut.  

 

Beslutsgång 

Ordföranden Torun Boucher (V) finner att nämnden beslöt utan 

omröstning enligt förvaltningens förslag till beslut. 
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§ 21  Anmälan av rapporten ”Bostäder anpassade för 
äldre” från Stiftelsen Äldrecentrum 

Dnr 3.2-621/2017 

 

 

  Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden godkänner förvaltningens information 

och lägger anmälan till handlingarna. 

 

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat  

2017-05-31.  

 

Stiftelsen Äldrecentrum fick hösten 2016 i uppdrag av 

äldreförvaltningen att studera hur äldre ser på sitt boende och på 

olika boendealternativ med betoning på ett förslag att utveckla 

trygghetsboenden och kombinera dem med aktivitetscentra. 

Äldrecentrums studie visade att de flesta trivdes och kände sig 

trygga i sin nuvarande bostad. Tre procent uppgav att de inte alls 

kunde gå ut då trappor inom fastigheten utgjorde ett hinder. Detta 

gjorde att flera kände sig ensamma och isolerade. Det var också den 

vanligaste orsaken till att vilja flytta.  

 

Stadens förslag till utveckling av det nuvarande trygghetsboendet, 

till att också innefatta ett aktivitetscentrum uppfattades som en god 

idé. Störst betydelse för intresset att flytta till trygghetsboende var 

att boendet hade god fysisk tillgänglighet samt närhet till service 

och kommunikationer. Vidare ansåg två tredjedelar att tillgången 

till restaurang med möjlighet att kunna äta tillsammans och 

möjligheterna att träffa andra var bra liksom möjligheten till 

spontana möten. Nästan hälften av dem som var intresserade av att 

flytta till trygghetsboende ansåg att tillgången till gym och friskvård 

var viktigt.  

 

Äldreförvaltningen anser att rapporten utgör ett bra underlag för det 

fortsatta arbetet med utvecklingen av befintliga trygghetsboenden 

och seniorboenden till trygghetsboende med aktivitetscentra. 

Aktivitetscentret har alla förutsättningar att utvecklas till en plats 

för social gemenskap och en mötesplats där nya kontakter skapas.  
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Yrkanden 

Ordföranden Torun Boucher (V) med instämmande av övriga 

ledamöter samt med stöd av ersättaryttranden från Alfred Askeljung 

(C) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut.  

 

Beslutsgång 

Ordföranden Torun Boucher (V) finner att nämnden beslöt utan 

omröstning enligt förvaltningens förslag till beslut. 
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§ 22 Anmälan av branschrådets minnesanteckningar från 
möte den 9 juni 2017 

  

Föreligger minnesanteckningar från branschrådets möte den 9 juni 

2017. 

 

 

  Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden lägger anmälan den till handlingarna. 
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§ 23  Anmälan av protokoll från kommunstyrelsens 
pensionärsråd (KPR) sammanträde den 13 juni 2017  

Föreligger protokoll från kommunstyrelsens pensionärsråds (KPR) 

sammanträde den 13 juni 2017. 

 

 

 Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden lägger anmälan till handlingarna. 
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§ 24  Anmälan av protokoll från kommunstyrelsens råd 
för funktionshinderfrågor från sammanträde den 8 maj 
2017  

Föreligger protokoll från kommunstyrelsens råd för 

funktionshinderfrågor från sammanträde den 8 maj 2017. 

 

 

 Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden lägger anmälan till handlingarna. 
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§ 25  Anmälan av protokoll från det gemensamma för 
socialnämnden, äldrenämnden och 
överförmyndarnämnden råd för funktionshinderfrågor 
från sammanträde den 8 juni 2017  

Föreligger protokoll från det gemensamma för socialnämnden, 

äldrenämnden och överförmyndarnämnden för 

funktionshinderfrågor från sammanträde den 8 juni 2017. 

 

 Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden lägger anmälan till handlingarna. 
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§ 26  Anmälan av postlistan för 1-31 maj 2017 

Föreligger äldreförvaltningens postlista för maj 2017. 

 

 Äldrenämndens beslut 

Äldrenämnden lägger anmälan till handlingarna. 
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§ 27    Övriga frågor 

Inga övriga frågor anmäls. 

 

Ordföranden Torun Boucher (V) informerar om att nästa 

sammanträde efter sommaruppehållet är den 19 september 2017 kl. 

16.00 i Bråvallasalen i Stadshuset.  

 

Ordföranden Torun Boucher (V) tackar nämnden och förvaltningen 

för det fina samarbetet under vårterminen och tillönskar alla glad 

sommar.  

 

 

Vid protokollet  

 

 

Barbara Ahlmark, nämndsekreterare 

 


